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§ 36 Mötets öppnande och närvaro 

Pensionärsrådets beslut 

Ordföranden förklarar mötet öppnat och kontrollerar närvaron. 

Lena Kock uppmärksammar att ärendet ”Nya reviderade riktlinjer för demensvård” 

också ska behandlas på dagens möte. Detta godkänns och läggs till ärendelistan. 

__________ 
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§ 37 Val av justerare 

Pensionärsrådets beslut 

Ulla Stang, PRO, väljs att justera dagens protokoll. 

__________ 
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§ 38 Föregående protokoll 

Pensionärsrådets beslut 

Föregående protokoll läggs till handlingarna. 

Sammanfattning av ärendet 

En fråga kring föregående protokoll lyfts av pensionärsföreningarna, avseende § 28: 

Vem är det som ska kontakta teknik- och fritidsförvaltningen för att undersöka 

annan placering av sopkärl? Är det pensionärsrådet? Nej, svarar sekreteraren. Det är 

den enskilde, som upplever att sopkärlet inte är bra placerat som själv ska kontakta 

teknik- och fritid. 

__________ 
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§ 39 Budget för Åmåls kommun och för välfärds- 
och arbetsmarknadsnämnden  

Pensionärsrådets beslut 

Rådet tackar för en bra och tydlig presentation från förvaltningen och noterar 

informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsens ordförande Michael Karlsson (M) inleder genom att redogöra 

för det bekymmersamma ekonomiska läget. Den ekonomiska krisen har lett till att 

Åmåls kommun räknar med ett underskott på omkring 20 miljoner kronor under 

nollresultat. 

Helena Wretman, förvaltningschef välfärds- och arbetsmarknadsförvaltningen, 

berättar att kommunen ser en stor övervältringseffekt från både stat och region. 

Detta märks exempelvis genom sjuka äldre som skickas hem från sjukhusen. Detta 

är ett problem.  

Controller Jenny Claurentzius redovisar välfärds- och arbetsmarknadsnämndens 

budget inför 2024. Budgeten innehåller sparbeting men också tidigare beslut kring 

klimatanpassning och minskade medel till utvecklingsjobb. Utöver detta ökar 

kostnader för licenser, hyror, drivmedel med mera.  

Sammantaget innebär detta att förvaltningen behöver spara 9,3 miljoner kronor. I 

besparingarna inför 2024 planeras att:  

• Spara in en biståndshandläggartjänst 

• Minskat antal leasingbilar 

• Spara in en arbetsledare i yttre hemtjänsten, vars hela verksamhet avvecklas 

• En lönebidragsanställning sparas in 

• Garagelokalen Snäppan sägs upp 

 

Lars Skogsberg, SPF, frågar vad de som idag arbetar inom yttre hemtjänsten ska 

göra framöver. Per Lundin, verksamhetschef för arbete och vuxnas lärande, svarar 

att dessa kommer att få andra uppgifter inom kommunen, exempelvis inom 

äldrevården.  

I hemsjukvården kommer en fysioterapeuttjänst sparas in, vilket kommer leda till 

ökad belastning på kvarvarande personal och risk för längre väntetider. Vissa 

arbetsuppgifter kan komma att behöva nedprioriteras.  
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Lena Kock, SPF, undrar hur många terapeuter som hemsjukvården har i dagsläget 

och David Engkvist, verksamhetschef för hemsjukvård, svarar att det är tre tjänster i 

dagsläget, samt en vakans.  

Inom IFO så sparas en handläggartjänst in på ekonomiskt bistånd, vilket kan leda 

till ökad stress och arbetsbelastning samt risk för att de inte hinner utreda behov lika 

utförligt. Utöver detta sparas en enhetschefstjänst in och leasingbilar minskas. 

På stöd och funktion sparas en enhetschef in inom personlig assistans. Två 

stödassistenttjänster sparas också in, samt ett fordon. 

Inom äldreomsorgen så kommer det sparas genom minskad täthetsgrad på särskilda 

boenden. Detta kommer riskera leda till ökad arbetsbelastning, ökat antal delade 

turer och mindre tid till enskilda brukare. Det är dock samma bemanningsgrad som 

flertalet av våra kommuner i vår närhet, exempelvis Mellerud.  

Tidigare var bemanningsgraden för dementa vårdtagare 0,9, sett över hela dygnet. 

Nu har verksamheten istället valt att särskilja på nattbemanning och dagbemanning, 

eftersom behoven skiljer sig åt. 

Lena Kock, SPF, frågar om detta kan leda till att ensamarbetet ökar. Nej, svarar 

Marco Niemelä, äldreomsorgschef, ensamarbete förekommer inte. Det finns alltid 

minst två personal på plats i huset. De kan alltid nå varandra, eftersom all personal 

har egen mobiltelefon. Man kan även nå varandra via överfallslarm.  

Vidare redovisas att vid exempelvis palliativ vård så tar man in extra personal så att 

den som är sjuk har personal hos sig. Ibland förekommer det också att personal får 

åka med en vårdtagare till NÄL, detta kan ta många timmar i väntrum och då får 

man också ringa in extra personal. 

Lars Skogsberg, SPF, undrar om kvaliteten ska behållas, trots lägre bemanning. Ja, 

politiken har inte ändrat några mål och socialtjänstlagen har inte ändrats. Så 

meningen är att färre medarbetare ska göra det lika bra som tidigare, med nya 

arbetssätt. Målsättningen med besparingarna är att ingen ska behöva gå till 

arbetslöshet, för det finns behov av personal inom andra delar av verksamheten och 

rekryteringsbehovet är stort framöver. 

__________ 
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§ 40 Bemanning 2024 – Boenden, hemtjänst, 
aktivitetsledare och sjuksköterskor 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet tackar för informationen och noterar den. 

Sammanfattning av ärendet 

Representanterna från välfärds- och arbetsmarknadsförvaltningen redogör för 

planerad bemanning på boenden 2024. Även korttiden får 0,68 i täthetsgrad. Idag 

arbetar 3-4 personer i nattjänst inom hemtjänsten. Utbudet de arbetar med utgår från 

biståndsbedömningar. Utifrån dessa bedömningar planeras personalrader. Detta 

förändras hela tiden, utifrån vad som händer med vårdtagarna. Ibland åker kanske 

en vårdtagare in på sjukhus, som kanske har många omsorgstimmar.  

När det gäller sjuksköterskor så är tillgången varierad över Sverige. Lönenivåer har 

exempelvis skiljt sig åt mellan kommuner och gällande detta har Åmål missgynnats 

tidigare. Ett tapp på fem sjuksköterskor skedde under våren 2023, men nu har detta 

rekryterats igen. Förutom lönen så försöker Åmåls kommun locka genom att man 

jobbar ambitiöst med exempelvis arbetsmiljön.  

Förvaltningen har varit tvungna att anlita bemanningssköterskor och detta kommer 

kvarstå några veckor till. Ett bemanningsföretag i Värmland har använts och 

företaget har levererat god kvalitet. Sjuktalen har sänkts för sköterskor. I flertalet 

fall har man gått från långtidssjukskrivningar till att alla är åter i arbete, i olika 

omfattning.  

En bemanningssköterska kostar 170 000 kronor i månaden för kommunen, så det är 

väldigt dyrt. Bemanningssköterskor har också andra krav för att arbeta. Många vill 

enbart arbeta dagtid och ibland inte fredagar.  

Helena Wretman, förvaltningschef välfärds- och arbetsmarknadsförvaltningen, 

berättar att en trend börjat uppstå i Sverige där äldrevårdens personal säger upp sig 

från fast tjänst, för att därefter börja arbeta på timmar. Detta tilltalar somliga, 

eftersom man själv kan bestämma när och hur mycket man vill jobba.  

Lena Kock, SPF, frågar om tillgången på utbildade undersköterskor fortfarande är 

god. Ja, säger äldreomsorgschef Marco Niemelä. Det ser hyggligt bra ut. 

Kommunen ligger på 95-96 procent utbildad personal. Vuxenutbildningen till 

undersköterska lockar fortfarande hyggligt många sökande. Men samtidigt, tillägger 

äldreomsorgschefen, så vet han vad som väntar. Nationalekonomerna säger att vi 

inte har tillräckligt många invånare för att kompetensförsörja vården. Och snart 

öppnar ett äldreboende med 20 ytterligare platser. De äldre i samhället ökar. Allt 

detta sammantaget leder till ännu större behov av arbetskraft.  



 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

9(28) 

Sammanträdesdatum 

2023-03-16 

 

 
 

 
Justerare Utdragsbestyrkande 

     

 

Helena Wretman betonar att Per Lundins verksamhet, arbete och vuxnas lärande, är 

en viktig komponent i detta. Att försöka fånga upp människor med yrkeskompetens 

och/eller intresse för vårdyrket och lära dem språket så att de kan arbeta inom yrket.  

En fråga ställs från rådet till Per Lundin om hur hans verksamhet gör för att lära 

invandrare svenska. Per Lundin berättar att SFI helt har tänkt om när det gäller 

språkinlärningen. Ett nytt projekt som de deltar i heter ”Yrkesväg”. Man lär sig inte 

svenska på ett effektivt sätt genom att sitta i en lektionssal. Det fungerar inte. 

Numera är i stort sett alla som är inskrivna på SFI också ute på arbetsplatser med 

profil som de är inriktade mot. Detta har visat sig ge en mycket snabbare 

progression. Det ökar dessutom motivationen. Men trots detta tar det lång tid att 

lära sig språket. Och för att kunna fortsätta erbjuda platser där man får språkträna 

behöver kommunen även draghjälp från det privata näringslivet.  

Lars Skogsberg, SPF, frågar om ukrainarna, om de också deltar i detta? Mja, svarar 

Per Lundin, de har jobbat med den gruppen och de får numera också delta i SFI, 

men via distans.  

__________ 
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§ 41 Yttre hemtjänst 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Rådet undrar vad som hänt med yttre hemtjänsten. Senast som Per Lundin besökte 

pensionärsrådet så informerade han om att verksamheten skulle styras upp. Nu ska 

den plötsligt bort helt. Hur blev det så? Är det bara ekonomi? 

Per Lundin, verksamhetschef för arbete och vuxnas lärande, svarar att det är 

ekonomin som ligger bakom beslutet. Dessutom har verksamheten väldigt mycket 

att göra. Att erbjuda subventionerade anställningar och subventionerade priser på 

tjänster ut till brukare är dessutom en juridisk gråzon. Det är inte helt säkert att detta 

är något som en kommun ska syssla med. Hans verksamhets huvuduppdrag är att 

träna och utveckla individer för att komma i arbete, exempelvis genom att förbättra 

sitt språk. Detta uppdrag matchar inte speciellt bra med yttre hemtjänsten. Det 

känns vemodigt för verksamheten såklart, med nedläggning, det är ett stort skifte.  

Kunderna har hänvisats till Samhall, men där meddelas att de inte tar emot kunder. 

Så där har det blivit något slags internt missförstånd inom Samhall.  

Det är en hel del saker som kommer bli problematiskt i och med nedläggningen av 

yttre hemtjänsten. Tidigare har yttre hemtjänsten hjälpt till att få undan snö, så att 

exempelvis hemtjänst och hemsjukvård kommer fram till brukare. Detta blir en 

utmaning att hantera.  

Rådet diskuterar frågan om plogning. Varför läggs snön på fel sidan gatan, så att det 

drabbar ingångar till fastigheter? Rådet diskuterar om detta kan vara en lämplig 

diskussionspunkt på kommande rådsmöten, i dialog med teknik- och 

fritidsförvaltningen. 

Lena Kock, SPF, frågar om fixartjänst kommer finnas kvar? Ja, den kommer finnas 

kvar. Där ökar behovet och det är en lättare typ av tjänst att erbjuda. Främsta syftet 

med denna verksamhet är att minska antalet fallolyckor. Det är kostnadsfritt för 

målgruppen och fyller ett bra syfte för de som behöver närma sig arbetslivet.  

Michael Karlsson (M) understryker att hela denna diskussion hänger samman med 

utbudet av exempelvis lägenheter. Det är viktigt att det finns ställen att flytta till, 

när man känner att man inte orkar med boendet i villa längre. 

Det går att ringa seniorbolaget om man vill ha hjälp med hushållsnära tjänster. De 

erbjuder ungefär samma tjänster som yttre hemtjänsten. Michael Karlsson (M) 

påtalar också att gräsklipparrobot kan vara något att överväga, även om han är 

medveten om att sådana apparater kostar ganska mycket pengar.  
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Pensionärsorganisationerna framför att de tycker att det är väldigt tråkigt att yttre 

hemtjänsten läggs ner, men uppskattar möjligheten att ha dialog med kommunen 

om det. 

__________ 
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§ 42 Hemtjänstindex 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Marco Niemelä, äldreomsorgschef, berättar om vad kommunen fått ta del av när det 

gäller hemtjänstindex. 2022 var första året detta kom. Nu har årets resultat kommit. 

Analysen har inte köpts in ännu, den kostar extra för kommunen att ta del av. Men  

den kommer att köpas in senare. Det som kan uttydas ur resultaten som vi fått är att 

Åmåls kommun klättrat till plats 153, tidigare låg vi lägre. Nu ligger vi på ett 

medelvärde i Sverige. I förra årets analys fick kommunen några tips om 

förbättringar. 

 

Många av förslagen den gången handlade om information och hemsidan. Den nya 

hemsidan är inte klar ännu, men den är på väg och den kommer vara mer 

invånartillvänd. När det gäller Senior Alert – där är det fortfarande lite magert, vad 

gäller fallolyckor etcetera.  

 

I år är Åmål bäst i Dalsland. Mellerud, som tidigare låg på plats 4 i hela Sverige, 

har rasat jättemycket. Är idag någonstans runt plats 190. Ingen förstår riktigt varför.  

 

Jan Sedenka (M), ordförande i välfärds- och arbetsmarknadsnämnden, understryker 

att man ska ta den exakta rankingplaceringen med en nypa salt. Marco Niemelä 

fyller i att det är en viktig del i kommunens kvalitetsarbete, men det finns också 

andra brukarundersökningar som används.  

 

Lena Kock, SPF, meddelar att pensionärsrådet naturligtvis är intresserade av att få 

ta del av analysen, när Åmål valt att köpa den. Hon betonar också att framtiden för 

undersökningen bygger på att cirka 80 kommuner väljer att köpa den. Annars 

kanske inte undersökningen kan fortsätta.  

 

__________ 
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§ 43 Draghantering av soptunnan vid 
vårdplanering 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsrådet undrar om det som efterfrågats tidigare, att draghantering av 

soptunnan kan bli en del av vårdplaneringen, har verkställts. Maria Svahn, 

demenssjuksköterska, jobbar med vårdplanering och behovsbedömning och berättar 

att just draghantering av soptunna inte blivit ett särskilt inslag, men att man kan få 

hjälp med att ta ut sopor till tunnan, det kan vara en del av lösningen för vissa. 

__________ 
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§ 44 Inspektionen för vård och omsorgs tillsyn 
av medicinsk vård och behandling i särskilda 
boenden för äldre – Hur hanteras det av 
kommunen? 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Anna-Karin Lindblom, medicinskt ansvarig sjuksköterska, redogör för IVO:s tillsyn 

och hur kommunen arbetat. Det är en inspektion som har pågått under en mycket 

lång tid. Det är bra att detta granskas, tycker Anna-Karin Lindblom. Under 

pandemin så upptäcktes det att det ser illa ut i en del kommuner, särskilda de stora. 

Det visade sig att man hade dålig koll på hygien etcetera. Där har Åmål varit 

framstående och legat bland de bästa i Sverige. Under pandemin så klarade Åmål 

det på ett bra sätt. Ingen behövde vara ensam i livets slutskede.  

Från Åmål har kommunen skickat in 100 journaler för granskning, som del av 

tillsynen. Mätperioden spände över 1,5 år. Tog över ett år innan kommunen fick 

svar på granskningen. Vissa områden blev mer rödmarkerade än andra. Sen kom 

IVO på besök. Det var ett år sedan nu. Intervjuer gjordes med brukare, bland annat 

på Solsäter. Ledningen samt sjuksköterskor intervjuades. Även en enkät skickades 

ut.  

Dialogen var bra, upplevde VAF. De fick se resultatet och skrivningarna. Kände sig 

ganska nöjda. Sen fick de ett nytt formulär där man skulle förklara sina 

förbättringsåtgärder. Det gjorde kommunen. Sen fick man en tid senare veta att IVO 

inte var nöjd med uppföljningen av åtgärderna. Det håller de på med nu. Steg ett är 

åtgärder ute i verksamheten, det började man ju jobba med direkt. Det som är nästa 

steg är ju hur man kan mäta detta. Så man kan återrapportera detta. Detta är rätt så 

klurigt. Vissa saker kan tas fram ur databaser, men annat är mycket mer 

svårbedömt.  

Många kommuner hade fått liknande synpunkter, säger Helena Wretman, 

förvaltningschef välfärds- och arbetsmarknadsförvaltningen. Väldigt mycket tid har 

lagts på att förklara så att IVO förstår. 11-12 januari 2024 ska IVO berätta hur de 

vill att återkopplingen ska redovisas. Redovisningen ska lämnas in från Åmål i 

mars.  

Anna-Karin Lindblom säger att det viktigaste är åtgärderna, hur Åmåls kommun 

kan göra det bättre för brukarna. Redovisningen är ändå lite mindre viktig. 
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Åmål har fått mycket beröm för vår palliativa vård, och kommunen förklarade för 

IVO varför inte all dokumentation innehöll uppgifter om brytpunktssamtal, för de 

finns i läkarjournaler. Detta förklarades för IVO och de visade förståelse för detta, 

men trots det fick kommunen sen kritik för detta. Det känns ju lite tråkigt. Men 

visst, allt kan ändå bli bättre, så det är bra att kommunen får feedback.  

Pensionärsrådet berättar att det enda de känner till om detta är vad de läst i 

lokaltidningen, att det var kritik från en tung instans. Men redovisningen som de nu 

har fått, ger många svar på deras undringar.  

Dokumentation och åtgärdsplaner - det är ett område där Anna-Karin Lindblom 

håller med om att vi kan bli bättre i Åmål. Det skulle kunna leda till att vi kan följa 

upp arbetet bättre. Där sker ett stort arbete. 

__________ 
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§ 45 Tjuke – Uppdatering om nya särskilda 
boendet och köket där 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och tackar för en bra redovisning. 

Sammanfattning av ärendet 

Marko Niemelä, äldreomsorgschef, berättar att projektering för boendet på Tjuke 

fortsätter i rasande fart. Han visar en serie skisser som beskriver gemensamma 

utrymmen, caféer, allrum och lägenheter. Solceller och egen reservkraft kommer 

finnas med. 

Rådet har frågor om tryggheten nu när alla kommer kunna gå ut i trädgårdar. Det 

kommer finnas någon form av “hotelllåssystem”. Kommer vara golvvärme och 

golvkyla. Värme är ofta ett problem idag - men fönster kommer ha utvändigt 

solskydd. Storkök kommer ingå.  

En provlägenhet kommer byggas upp ute på förrådsgatan under januari 2024. Då 

kommer intresseorganisationer och andra kunna komma och titta, personalen 

kommer kunna klämma och känna. Lars Skogsberg, SPF, och Britt-Marie Lundin, 

PRO, är representanter från pensionärsrådet för detaljplanering. Rådet presenterar 

dem för Marko.  

Ett medskick kring storköket handlar om vad Tjukes uppdrag när det gäller 

matproduktion kommer vara? Kommer det att bli något öppet för även externa? 

KSO fyller i med lite information, att man håller på att se över. Alla kommer få 

varm mat levererat precis på samma sätt på alla äldreboenden.  

Angående köket på Åmålsgården så kommer restaurangen så småningom öppnas 

upp igen, med någon form av café. Som en del av träffpunkten. Men det är inte 

någon självklarhet att folk som inte har fått biståndsbedömd mat ska kunna äta mat 

där. 

Angående de ökade priserna för måltider på Åmålsgården så svarar kostchefen 

följande, via e-post:  

De stämmer att priset har gått upp, detta för Åmåls kommun tar 5 kronor i 

utkörnings avgift, dessa kunder bor i egna lägenheter. 

Alla kunder som har lunchlåda betalar denna avgift. 

Förut kördes inte maten ut, då den lagades på Åmålsgården och ingen avgift lades 

på. 

När matsalen stängdes likställdes mat leveransen. Gästerna som åt sin lunch på 

Åmålsgården får idag samma som alla andra kunder. 



 
 
Kommunala pensionärsrådet 

Protokoll 
Sida 

17(28) 

Sammanträdesdatum 

2023-03-16 

 

 
 

 
Justerare Utdragsbestyrkande 

     

 

Förstår att man vill ha de man hade men, kunderna på Åmålsgården har under 

åren fått lite mer varje år, så som dryck, knäckebröd, smör dessa varor ingår inte i 

en lunch utan förväntas man ha hemma i sin bostad. 

__________ 
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§ 46 Nya reviderade riktlinjer för demensvård 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Maria Svahn, demenssjuksköterska redogör för kommunens riktlinjer för 

demensvård. Detta är en revidering av en riktlinje från 2017. De bygger på de 

nationella riktlinjerna från socialstyrelsen, anpassat till våra lokala förutsättningar. 

Ylva Magg och Maria Svahn har arbetat med dessa. Även Annelee Haglund, chef 

för Klippan-gruppen och välfärdstekniken samt Täppan. Ann-Louise Bjurström, 

tidigare chef för Solsäter, har också jobbat med det. Gäller för all demensvård i 

Åmåls kommun.  

Målet är hög kvalitet. Individerna ska känna sig sedda och värdefulla. Att vårda 

dementa är en av de allra svåraste uppdragen vi har, det är inte alldeles lätt att 

kommunicera. Man har tittat på värdegrunden, både nationellt och i Åmål. Bra 

bemötande, respekt. Bra miljö. Innehåller en kravspecifikation på personalen som 

ska arbeta inom demensvården. Bland annat bra och uppdaterad kunskap i 

demensvård, flexibilitet, lyhördhet, positiv till förändrade arbetssätt, friskorienterat 

arbetssätt. Skapa positiva relationer med anhöriga, som är en viktig del av 

demensvården.  

Riktlinjen innehåller faktadelar, utredningsdelar, palliativ vårdfilosofi. Täcker även 

upp socialtjänstens insatser och stöd. Exempelvis med anhörigstöd, 

biståndshandläggning, växelvård med mera. Välfärdsteknik är en nyhet i de 

reviderade riktlinjerna. Det finns webbaserade utbildningsinsatser för personalen, 

det är en del i kompetensstegen. Arbetar också med kvalitetsregister.  

Förvaltningen har också en handlingsplan som beskriver olika arbetssätt. Arbetar 

för att minimera skyddsåtgärder och frihetsinskränkande åtgärder. Detta ska 

förekomma i så liten utsträckning som möjligt. Varje gång man ska använda detta, 

exempelvis ett brickbord eller ett bälte, ska man gå igenom särskilda checklistor. 

Riktlinjerna är antagna av nämnden, i november 2023. 

Pensionärsrådet ställer frågor om hur många vi har som är dementa i Åmål? Maria 

Svahn svarar att det är många, hela Tjuke kommer vara avsett för demensvård. Och 

vi vet framåt att antalet kommer öka. 50 procent av de som är 90 år har någon form 

av demenssjukdom. Samtidigt innebär det att hälften av 90-åringarna inte är 

dementa, det måste också noteras. 

__________ 
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§ 47 Kommunen informerar: 
Sophanteringstaxan gällande framdragning av 
sopkärl 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Rådet undrar om det finns någon ny information kring teknik- och fritidsnämndens 

taxa för framdragning. Björn Skog, kansli- och utredningschef, har efterforskat 

detta men det finns ingen ny information, vilket tyder på att ingen ändring av taxan 

skett än så länge. 

__________ 
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§ 48 Kommunen informerar: Ronden och 
Åmålsrundan   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Ordföranden Michael Karlsson (M) informerar om att Åmålsrundan kommer 

upphöra i augusti. Det har aviserats en chockhöjning av priserna från Västtrafik och 

försämring av tidtabellen. Därför tackar kommunen nej.  

Kommunen hade tidigare planer på att köra den i egen regi, men det visade sig inte 

tillåtet. Kommunen ska rikta en skrivning till Västtrafik om att utreda anropsstyrd 

trafik. Det uppdraget har kommundirektören fått. 

Pensionärsrådet diskuterar sitt tidigare beslut och kommunikation kring Ronden. 

Det konstateras att det väckt mycket uppmärksamhet och det var mycket positivt att 

pensionärsorganisationerna och kommunen gjorde gemensam sak och backade upp 

varandra. Detta är både ordföranden från kommunen, Michael Karlsson (M) och 

pensionärsorganisationerna mycket nöjda med. Ingen återkoppling har kommit ännu 

från Västra Götalandsregionen. 

__________ 
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§ 49 Kommunen informerar: Byggplaner 
kvarteret Illern   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Ordföranden Michael Karlsson (M) redogör för de byggplaner som finns. Avsikten 

är att utreda möjligheterna för ett seniorboende. Inte avsett för vårdtagare eller 

individer med vårdbehov, det handlar snarare om ett nischboende. Just nu har det 

getts i uppdrag till Åmåls Kommunfastigheter AB att utreda om det är ekonomiskt 

möjligt att genomföra. Olika drifts- och ägarformer utreds. 

__________ 
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§ 50 Kommunen informerar: Utredning av 
föreningsstöd   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

Kansli- och utredningschef Björn Skog redogör för en pågående utredning som 

inom kort är klar. Kartlägger alla föreningar i Åmål och vilka stöd och bidrag som 

de mottagit från Åmåls kommun under 2022. Bygger på ett politiskt uppdrag. 

__________ 
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§ 51 Kommunen informerar: Lokaler inför 
beredningen   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen och beslutar att huvudsakligen använda sina egna 

lokaler. 

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsorganisationerna ställer frågan om det är möjligt att få låna mötesrum i 

kommunen för sina interna samråd inför pensionärsråden. Svaret från kommunen är 

att detta kan vara möjligt, i undantagsfall, men att exempelvis stadshuset har 

mycket ont om mötesrum vilket redan upplevs vara ett problem för medarbetarna. 

Med tanke på att båda pensionärsorganisationerna disponerar egna lokaler, vore det 

bäst om dessa kunde användas. 

__________ 
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§ 52 Mötesdatum 2024 för kommunala 
pensionärsrådet   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet beslutar att genomföra mötena 2024 under samma månader som tidigare år, 

under samma former. Kansli- och utredningschef Björn Skog får i uppdrag att 

föreslå datum till ordförande och vice ordförande.  

Dessa mötesdatum blir:  

Möte 1: 21 mars 2024 (beredning 22 februari) 

Möte 2: 27 juni 2024 (beredning 11 juni) 

Möte 3: 19 september 2024 (beredning 5 september) 

Möte 4: 12 december 2024 (beredning 28 november) 

Rådet konstaterar att kollektivtrafiken är av fortsatt intresse att diskutera under 2024 

och man skulle önska ett möte där andra representanter från kollektivtrafiken deltar, 

exempelvis från Västra Götalandsregionen. 

__________ 
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§ 53 Information från 
pensionärsorganisationerna   

Pensionärsrådets beslut 

Rådet noterar informationen. 

Sammanfattning av ärendet 

SPF lämnar följande information om aktuella aktiviteter:  

Hösten har präglats av 40-årsfirandet som vi uppmärksammat med en utställning i 

Konsthallen om SPF idag samt att medlemmar samtidigt ställt ut sina alster som 

målningar, akvareller, broderier, textilier, kläder, smycken med mera. Vi avslutade 

firandet med en fest för medlemmarna med inbjudna gäster. 

Programmet för våren är klart och innehåller både uppskattade tidigare inslag och 

en del nyheter. After Work på Stadt inleder verksamhetsåret och under våren 

kommer vi att prova whisky och choklad, lyssna på jazz, ha bilrally i norra 

Dalsland, resa Frykensjöarna runt samt avsluta vårterminen med en flerdagsresa till 

Österlen.  

Vi kan också konstatera att vi är bästa föreningen i distriktet på att rekrytera nya 

medlemmar under 2023! Vi är idag 427 medlemmar och största 

pensionärsorganisationen i Åmål. 

 

PRO lämnar följande information om aktuella aktiviteter:  

Under det gångna året har PRO jobbat för att våra medlemmar ska känna 

samhörighet och bygga relationer för att undvika känslan av ensamhet. 

Vi har bedrivit folkbildning genom att träffas i studiecirklar och haft frågesporter, 

gjort kortare resor i studiesyfte, månadsmöten med inbjudna föreläsare, m.m. 

Inför 2024 planerar vi att fortsätta med vår populära ”Bio på dagtid”, då vi ser på 

film, diskuterar och analyserar densamma. 

Vi träffas kl.13.00, presenterar dagens film (regi, rollbesättning, bakgrund, m.m.), 

tar en paus, då vi fikar och pratar, för att sedan se klart filmen. Flera av filmerna har 

berört psykisk ohälsa och åldrandet med inslag av demenssjukdom.”Bio på dagtid” 

är ett samarbete med DHR Åmål. 

PRO Åmål har under något år haft gemensamma luncher på fredagar, först på Stadt, 

sedan på Presseriet.Att äta tillsammans med andra, är ett bra sätt att lära känna fler 

människor. Vilken av Åmåls lunchställen det blir i januari, är inte bestämt i nuläget. 
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Varje vecka har PRO ”Öppet hus” i Föreningslokalen. Då kan medlemmarna 

komma in för en pratstund, träffa styrelseledamöter, få info om aktiviteter, m.m. 

Öppet hus återupptas efter helgerna och pågår under våren och hösten. 

På sommaren träffas vi på Skogshyddan, PRO:s paradis norr om Åmål. Där spelar 

vi boule, rensar kring huset och i sjökanten eller bara njuter. Skogshyddan står till 

förfogande för alla våra medlemmar. 

Inom PRO finns det flera grupper av kortspel, som Chicago och Canasta. 

PRO har också en sånggrupp, som träffas regelbundet och underhåller sina kamrater 

vid olika tillfällen. 

PRO Åmål ska fortsätta arbetet med att minska den ofrivilliga ensamheten. Detta 

genom att ordna möten och träffar, där medlemmarna kan delta på ett enkelt sätt. 

Känslan av att höra till och bli sedd, är oerhört viktigt. Kort sagt – kamratskap. 

__________ 
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§ 54 Avtackning av pensionärsrådets vice 
ordförande 

Pensionärsrådets beslut 

Rådet tackar Lena Kock, SPF, för ett mycket gott arbete som vice ordförande. 

Sammanfattning av ärendet 

Lena Kock, SPF, har aviserat att hon avsäger sig uppdraget som vice ordförande i 

pensionärsrådet efter att ha deltagit i rådets arbete i sju år. Kommunalrådet Michael 

Karlsson (M) och rådets andra medlemmar tackar Lena för sina mycket fina insatser 

och överlämnar en blomma som tack. 

__________ 
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